
 
 
 

 
PROTOKÓŁ IX/2024 

IX SESJA RADY GMINY MARCINOWICE  

z dnia 10 października 2024 r. 

 

1. Otwarcie sesji   (09:35:32 - 09:35:55) 

Przewodniczący Rady Gminy Marcinowice Pan Artur Fiołek otworzył IX sesję Rady Gminy 

Marcinowice w dniu 10 października 2024 r. 

Miejsce odbywania sesji: sala w Publicznym Przedszkolu w Marcinowicach. 

Godzina rozpoczęcia sesji: 9:35. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad   (09:35:56 - 09:36:05) 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził prawomocność sesji, na 15 osobowy skład stwierdził 

obecnych 14 radnych. Nieobecna radna p. Małgorzata Jurek (listy obecności radnych oraz osób 

obecnych na sesji stanowią załączniki do niniejszego protokołu). 

 

3. Przedstawienie porządku obrad   (09:36:06 - 09:36:26) 

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał zebranych z porządkiem dziennym obrad IX sesji Rady 

Gminy Marcinowice (porządek obrad stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

4. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad   (09:36:29 - 09:36:32) 

Nie zgłoszono wniosku o zmianę porządku obrad sesji. Przyjęto porządek obrad IX sesji. 

 

5. Przyjęcie protokołu nr VII/24 z VII sesji Rady Gminy Marcinowice w dniu 3 września 2024 

r.   (09:36:34 - 09:37:36) 

W wyniku głosowania, przy 13 głosach "za" i 1 głosie "wstrzymującym się" przyjęto protokół 

nr VII/24 z VII sesji Rady Gminy Marcinowice w dniu 3 września 2024 r. 

 

głosowanie Przyjęcie protokołu nr VII/24 z VII sesji Rady Gminy Marcinowice 
w dniu 3 września 2024 r. 

jednostka Rada Gminy Marcinowice 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 10 października 2024 r. czas 09:36:57 - 09:37:36 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 



PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 7.14 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bartnik Zbigniew WSTRZYMAŁ SIĘ 

2 Cielecka Agnieszka ZA 

3 Czernicka Elżbieta ZA 

4 Dżugaj Zbigniew ZA 

5 Fałat Agnieszka ZA 

6 Fiołek Artur ZA 

7 Gerus Stanisława ZA 

8 Jurek Małgorzata nieobecna 

9 Kot Michał ZA 

10 Krzyśków Waldemar ZA 

11 Kucaba Adrian ZA 

12 Lema Bożena ZA 

13 Maślany Danuta ZA 

14 Poznański Janusz ZA 

15 Wiśniewska Iwona ZA 

 

6. Przyjęcie protokołu nr VIII/24 z VIII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Marcinowice w dniu 

12 września 2024r.   (09:37:53 - 09:38:38) 

W wyniku głosowania, przy 13 głosach "za" i 1 głosie "wstrzymującym się", przyjęto protokół 

nr VIII/24 z VIII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Marcinowice w dniu 12 września 2024 r. 

 

głosowanie Przyjęcie protokołu nr VIII/24 z VIII nadzwyczajnej sesji Rady 
Gminy Marcinowice w dniu 12 września 2024r. 

jednostka Rada Gminy Marcinowice 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 



 

data 10 października 2024 r. czas 09:38:24 - 09:38:38 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 7.14 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bartnik Zbigniew ZA 

2 Cielecka Agnieszka ZA 

3 Czernicka Elżbieta ZA 

4 Dżugaj Zbigniew ZA 

5 Fałat Agnieszka ZA 

6 Fiołek Artur WSTRZYMAŁ SIĘ 

7 Gerus Stanisława ZA 

8 Jurek Małgorzata nieobecna 

9 Kot Michał ZA 

10 Krzyśków Waldemar ZA 

11 Kucaba Adrian ZA 

12 Lema Bożena ZA 

13 Maślany Danuta ZA 

14 Poznański Janusz ZA 

15 Wiśniewska Iwona ZA 



7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Marcinowice   (09:38:56 - 09:48:58) 

Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt uchwały zakłada dostosowanie do przygotowanych 

zmian w budżecie gminy, zmiany dot. przedsięwzięć w zał. nr 2 i dot. termomodernizacji 

budynków użyteczności publicznej gdzie zwiększa się nakłady na rok 2024 w kwocie 1 600 zł 

oraz wprowadza się nowe przedsięwzięcie z dofinansowaniem środków FEDS do realizacji w 

latach 2024-2026 pn. Rozwój infrastruktury rowerowej na północnej części Aglomeracji 

Wałbrzyskiej etap 1D. 

 

Ponadto zwróciła się z prośbą o podjęcie uchwały z autopoprawkami dot. ujęcia dotacji z UM 

na usuwanie skutków powodzi ujęte w projekcie budżetu jako wydatki bieżące, po uzyskaniu 

informacji z UM  środki należy przeznaczyć na wydatki majątkowe oraz zwiększenie 

planowanej kwoty finansowania przedsięwzięcia w ramach Czystego Powietrza do realizacji w 

2024 r. – zwiększenie kwoty planowanej dotacji. Zaznaczyła, że autopoprawki zostaną 

uwzględnione w zał. nr 1, 2 i 3 WPF. 

 

Z. Bartnik odniósł się do skutków niedawnej powodzi w gminie Marcinowice informując, że 

należy pochylić się nad zapisami w WPF i zweryfikować jego zapisy oraz dostosować do 

potrzeb gminy. Stwierdził, że środki finansowe, które mają być przekazane z UE nie dotrą do 

wszystkich miejsc. Poinformował, że należy przygotować się na likwidację strat 

popowodziowych. 

 

Przedyskutowano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że muszą paść propozycje co do zmian w WPF – 

coś należy usunąć, wyemitować dodatkowe obligacje. Zaproponował aby na razie wstrzymać 

się ze zmianami dokumentu, poczekać na środki finansowe zewnętrzne, dopiero potem 

zweryfikować priorytety w WPF. 

 

A.Fałat zwróciła się z prośbą o uszczegółowienie zapisów dot. finansowania zadania w zakresie 

ścieżek rowerowych poprzez wskazanie wysokości dofinansowania zewnętrznego 85% i 

wkładu własnego 15%.      

 

Opinie Komisji Rady Gminy - pozytywne 

 

Poddano pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Marcinowice 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie przy 12 głosach  „za” i 2 głosach "wstrzymujących się" 

podjęto, wraz z autopoprawkami zgłoszonymi j.w.,  uchwałę nr IX/32/24 w  sprawie zmiany 

uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marcinowice 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Marcinowice 

jednostka Rada Gminy Marcinowice 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 10 października 2024 r. czas 09:48:43 - 09:48:58 



typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 85.71 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

2 14.29 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bartnik Zbigniew WSTRZYMAŁ SIĘ 

2 Cielecka Agnieszka ZA 

3 Czernicka Elżbieta ZA 

4 Dżugaj Zbigniew ZA 

5 Fałat Agnieszka WSTRZYMAŁA SIĘ 

6 Fiołek Artur ZA 

7 Gerus Stanisława ZA 

8 Jurek Małgorzata nieobecna 

9 Kot Michał ZA 

10 Krzyśków Waldemar ZA 

11 Kucaba Adrian ZA 

12 Lema Bożena ZA 

13 Maślany Danuta ZA 

14 Poznański Janusz ZA 

15 Wiśniewska Iwona ZA 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2024 r.   (09:49:13 - 

09:55:06) 

Skarbnik Gminy poinformowała o zmianach po stronie dochodów i wydatków, o których jest 

mowa w uzasadnieniu do projektu uchwały. 



Zwróciła się z prośbą o  podjecie uchwały wraz z autopoprawkami, które dotyczą: dotacja 

celowa z Urzędu Marszałkowskiego zmiana po stronie dochodów i wydatków na majątkowe a 

nie bieżące z  przeznaczeniem na usuwanie skutków powodzi, kwota 100 000 zł, zwiększenie 

planu dochodów i wydatków na kwotę 5 000,00 zł w ramach porozumienia z WFOŚ (Czyste 

Powietrze) , na wniosek GOPS Marcinowice przesunięcie w ramach budżetu jednostki - kwota 

4 000,00 zł zwiększone koszty wypłat w formie dodatku mieszkaniowego, dostosowanie 

klasyfikacji budżetowej do nowo utworzonej na ten cel a związanej z realizacją wydatków na 

zabytki - zadania dofinansowane z Polskiego Ładu. 

 

Przedyskutowano termin realizacji budowy drogi w Stefanowicach, wyłonienie planisty do 

planu ogólnego. Wyjaśnień w tych tematach udzieliła Zastępca Wójta. 

Opinie Komisji Rady Gminy - pozytywne 

 

Poddano pod głosowanie projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 

2024 r. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie przy 13 głosach  „za” , 1 głosie "wstrzymującym się" 

podjęto, wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami j.w., uchwałę nr X/33/24 w  sprawie dokonania 

zmian w budżecie gminy na 2024 r. 

 

 

 
 
 
głosowanie 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy 
na 2024 r. 

jednostka Rada Gminy Marcinowice 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 10 października 2024 r. czas 09:54:46 - 09:55:06 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 7.14 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 



1 Bartnik Zbigniew ZA 

2 Cielecka Agnieszka ZA 

3 Czernicka Elżbieta ZA 

4 Dżugaj Zbigniew ZA 

5 Fałat Agnieszka WSTRZYMAŁA SIĘ 

6 Fiołek Artur ZA 

7 Gerus Stanisława ZA 

8 Jurek Małgorzata nieobecna 

9 Kot Michał ZA 

10 Krzyśków Waldemar ZA 

11 Kucaba Adrian ZA 

12 Lema Bożena ZA 

13 Maślany Danuta ZA 

14 Poznański Janusz ZA 

15 Wiśniewska Iwona ZA 

 

9. Interpelacje i zapytania radnych   (09:55:21 - 09:55:45) 

Nie zgłoszono. 

 

10. Wolne wnioski i oświadczenia   (09:55:47 - 10:48:37) 

Wójt Gminy podsumował sytuację powodziową w Gminie Marcinowice, która miała miejsce w 

dniach 13-16 września br. Omówił następujące tematy: 

- skala powodzi porównywalna do tej z roku 1997 

- działania podjęte zostały po powzięciu informacji o tym, że opady będą intensywne – 

poinformowano zostali radni i sołtysi, już od 12  września rozwożono worki (10 tyś.) i piach 

(600 ton), 

- praca zespołu zarządzania kryzysowego, 

- cała gmina została poszkodowana: 115 domów, mosty, drogi, ogłoszony stan klęski 

żywiołowej, 

- gmina zaaplikowała po ok. 1 mln zł na wypłatę zasiłków dla poszkodowanych mieszkańców, 

- trwają prace komisji, która weryfikuje straty w gospodarstwach domowych 

- straty w mieniu gminnym – 39 pozycji, w których przepusty, rowy, drogi, mosty (Wiry, 

Śmiałowice), boiska, place zabaw, orliki, świetlice, drogi transportu rolnego, sieci wodno-

kanalizacyjne, obiekty użyteczności publicznej takie jak szkoła w Marcinowicach i Strzelcach, 

klub malucha w Wirach (szacowane szkody na ok. 20 mln zł), 

- odnowienie magazynu przeciwpowodziowego 

- środki finansowe zaplanowane na bieżący rok na zarządzanie kryzysowe zostały już 

wyczerpane, 



- praca gminnych OSP zarówno na terenie gminy jak i dysponowanie do gmin ościennych 

(wypłata ekwiwalentu za prace dla naszych strażaków – możliwość uzupełniania brakujących 

środków finansowych po zawnioskowaniu do wojewody), 

- wspólna praca całej społeczności: mieszkańców, sołtysów, radnych, KGW podczas powodzi, 

- najbardziej poszkodowane miejscowości to Strzelce, Szczepanów, Zebrzydów i Wiry, również 

Śmiałowice (most), 

- stan lustra wody w Kraskowie 4,07 m, 

- pomoc zewnętrzna – strażacy z PSP z kap. Grzelakiem na czele (podziękował), 

- pomoc zewnętrzna z gmin z Podlasia: Rutki i Zawady – 5 i 10 tyś. zł, pomoc również w 

postaci darów (żywność, woda, art. chemiczne) – pomoc od Prezydenta Siedlec - 

rozdysponowano pomiędzy mieszkańców, materiał siewny dla rolników – 17 t z Łomży o 

wartości 50 tyś. zł, pomoc od miejscowych kopalni i piaskowni np. Sanbed, pomoc od 

mieszkańców prywatnych poprzez wpłaty na konto gminy, 

- podziękował wszystkim zaangażowanym w pomoc podczas powodzi zarówno pracownikom 

jak i jednostkom (ZUWiK Strzelce proceduje wnioski do WFOŚ o kwotę 500 000 zł na zadania 

popowodziowe), 

- realizacja zadań popowodziowych – wspólna decyzja co do zadań, które mają być wykonane 

(dokumentacja ze strony gminy oraz weryfikacja przez wojewodę), w terenie pracuje 

nieodpłatnie zespół  inżynierów, który dokonuje analiz i ocen strat, 

- planuje się aby w pierwszej kolejności do wykonane zostały uszkodzone mosty,   

- podczas powodzi doszło do katastrofy budowalnej podczas której jedna z mieszkanek wsi 

Strzelce straciła dom – trwa procedura co do dalszego postępowania w temacie, 

- praca komisji powołanej zarządzeniem przez wójta, 

- na bieżąco zbierane są informacje co do strat mieszkańców - weryfikacja strat trwa do 15 

października br., po tym terminie protokoły zostaną przesłane do wojewody w celu dalszego 

procedowania, 

- miejscowości poszkodowane zabezpieczono  w kontenery na śmieci powodziowe (ok. 50 t – 

cena 900 zł za tonę), 

- gmina czeka na środki finansowe aby wspólnie realizować zadania popowodziowe (nie 

wiadomo jakie będzie dofinansowanie i jaki wkład własny). 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował zebranych, że prowadzone są rozmowy z Wodami 

Polskimi w temacie utworzenia zbiornika powodziowego w Kątkach, jak również z posłami, 

urzędem marszałkowskim, wojewodą. Trwają prace i obserwacje przyrodnicze, terminy 

wydania decyzji środowiskowej, pisma do premiera o zabezpieczenie środków na wyk. dok. 

projektowej (ok. 10 mln zł - całość inwestycji ok. 90 mln zł), wysłano pisma do różnych 

departamentów i innych gmin, które są zainteresowane tematem tj. Kąty Wrocławskie i Sobótka 

(podpisanie listu intencyjnego przez gminy w tej sprawie). 

 

Wójt Gminy poinformował, że na mównicy w sejmie była mowa o budowie zbiornika w 

Kątkach. 

 

D. Maślany odniosła się do tematu uszkodzenia wału w Śmiałowicach, uszkodzenie przystani 

kajakowej, konieczność odmulenia i udrożnienia Młynówki. 

Wójt Gminy poinformował, że wystosowano pismo do zarządcy. Straty są też w mieniu starosty 

i powiatu, czy Wód Polskich.   

 

Z. Bartnik poinformował, że zrobił rekonesans po lesie, w którym płynie Czarna Woda - do 

koryta rzeki jest powalonych bardzo dużo drzew - jeśli przyjdzie znowu wielka woda to drzewa 

będą stanowiły naturalną zaporę, kłody drzew będą zagrożeniem dla mostów i domów, we wsi 

sa mieszkańcy chętni do zajęcia się tym problemem, ale potrzeba jest zgoda wód polskich. 

 

Przedyskutowano. 



Wójt Gminy poinformował, że mieszkańcy mogą wystosować pismo do Wód Polskich o 

potrzebie interwencji w tym temacie. Problem jest też na innych odcinkach tego cieku wodnego 

między Zebrzydowem, dalej do Szczepanowa i Strzelec. 

 

Przedyskutowano wycinkę drzew przy ciekach wodnych i działalność Wód Polskich w tym 

temacie. 

 

Ponadto: 

- S. Gerus poinformowała, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 1.10. była w terenie i 

dokonała oględzin w uprawach rolnych zgłoszonych przez rolników;  

 

- W. Krzyśków odniósł się do czyszczenia koryt potoków zaznaczając, ze proces jest wskazany 

ale od ujścia rzeki a nie tylko w jednej wybranej części rzeki, 

- przedyskutowano temat przydatności wody użytkowej (temat zgłoszony przez B. Lemę) - 

prezes ZUWiK Strzelce poinformował, że uszkodzeniu uległy pompy w przepompowni ścieków 

ale nie w SUW - zaznaczył, że woda była i jest zdatna do picia, uszkodzenia wynikają z 

podtopień, ZUWiK przygotował wniosek na pół miliona złotych aby naprawić pompy. 

Wszelkie informacje dot. przydatności wody znajdują się na stronie zakładu.    

 

11. Zamknięcie sesji   (10:48:47 - 10:48:51) 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy Pan Artur Fiołek 

zamknął obrady IX sesji Rady Gminy Marcinowice w dniu 10 października 2024 r. 

Godzina zakończenia sesji: 10:48. 

Protokołowała: Honorata Błońska. 

 

Podpis protokolanta: ……………………. 

 

Wydrukowano z systemu do obsługi posiedzeń stacjonarnych i zdalnych posiedzenia.pl 


